
 
 

Az Országos Egészségbiztosítási Pénztár 
tájékoztatója 

a rendkívüli költségek finanszírozásával kapcsolatban 
 
Sajnálatos módon az elmúlt egy év során számos természeti csapás, járvány és legutóbb soha 
nem tapasztalt ipari katasztrófa történt. Az ebből fakadó súlyos, esetenként szövődményekkel 
kezelt betegek száma megemelkedett, mely az egészségügyi intézményeknek, kórházaknak, 
rendelőknek nem tervezhető többletfeladatokat és többletköltségeket okozott. 
 
A költségvetés ilyen esetekre külön tartalék keretet biztosít, melynek felhasználásáról a 
hatályos jogszabályok alapján a Nemzeti Erőforrás Minisztérium a Nemzetgazdasági 
Minisztérium egyetértésével dönt.  
 
Az olyan rendkívüli helyzetekben, mint például az iszapkatasztrófa, az egészségügyi 
intézmények költségei a sérültek ellátása, tartós kezelése miatt megnőnek. E költségek 
fedezete iránti igényt a kórházaknak a jogszabályban rendezett módon kell bejelenteniük a 
havonta megküldött teljesítményjelentéssel egyidejűleg az Országos Egészségbiztosítási 
Pénztár valamint a területileg illetékes regionális tiszti főorvos felé.  
 
A regionális tiszti főorvos a többletigények indokoltságát és szakmai megalapozottságát 
elbírálja és támogatása esetén a többletfinanszírozás biztosítását kéri a szakminisztertől. Az 
OEP a finanszírozási eljárásrendnek megfelelően szintén köteles megvizsgálni a 
többletigényt, melynek során az egészségbiztosító összeveti az előző két év azonos időszakára 
jellemző átlagos betegforgalommal, valamint vizsgálja a teljesítménynövekedés okát. A 
rendkívüli helyzet miatt felmerült ellátási többletköltség kifizetésére az egészségbiztosító 
főigazgatója javaslatot tesz a szakminiszternek. Mindezek alapján a Nemzeti Erőforrás 
Minisztérium a Nemzetgazdasági Minisztérium egyetértésével dönt. A többletköltségek 
elismerése úgy történik, hogy az intézmény havi teljesítmény volumen korlátja az adott 
hónapban megemelésre kerül, azaz olyan pénzügyi keretet kapnak, melynek terhére az OEP 
finanszírozza a kórházi többletköltséget. 
 
A Közép-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár igazgatója külön levélben hívta fel 
az érintett egészségügyi intézmények figyelmét arra, hogy az ellátással kapcsolatos többlet 
igényüket milyen módon tudják érvényesíteni. Mind az ajkai, mind a veszprémi kórház 
vezetése előzetesen már jelezte is az egészségbiztosítónak, hogy a jogszabály adta 
lehetőséggel élni kívánnak, azaz megnövekedett költségeik miatt többletfinanszírozást fognak 
igényelni. 
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